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Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .§ alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést kívánok feltenni
Dr. Fodor Gábor

környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrnak

"Illegális terepmotorozás hazánk erdeiben következmények nélkül?"

címmel .

Tisztelt Miniszter úr!

Az utóbbi időben jól érzékelhetően megnövekedett Hazánk erdeiben az illegális módon űzött
terepmotorozás mértéke . Félreértés ne essék, nem a terepmotorozást tartom elítélendő
tevékenységnek, csupán annak illegális helyszínen és módon való űzését . A terepmotorok
ereinkben való közlekedése veszélyezteti az erőt látogató turisták életét, testi épségét és
nyugalmát; felborítja az erdő rendjét . Egyes állatok nyugalmát az ilyen erős zajhatás
kilométerekkel odébb is megzavarja, az állat pedig elmenekül a zavarás forrásától . Ennek
következtében energiaigényük jelentősen nő, vagyis többet táplálkoznak, esetleg nagyobb
erdei és mezőgazdasági vadkárt okoznak. A hazánkban kifizetett vadkárok már így is elérik az
évi 1,4 milliárd forintot. Ráadásul a menekülés során a vadállatok számukra ismeretlen
területekre juthatnak, ami - az előzőeken túl - akár az elhullásukhoz is vezethet . A zavarások
hatására a vadállomány mozgása, területhasználata kiszámíthatatlan lesz . Ez nagyban
megnehezíti az eredményes vadászatot, ami részben bevételkiesést jelent, részben pedig az
állományszabályozás és a vadkárelhárítás hatékonyságát csökkenti . És akkor még nem is
szóltunk a talajszennyezésről, a taposási terhelésről, a talajerózió katalizálásáról, az erdei utak
megrongálásáról, a lágyszárú növényzet és a cserjék kitaposásáról, ezeknek közvetett és
közvetlen káros hatásairól, és a még ma fel nem mérhető károkozásokról .

A törvény látszólag nyújt lehetőséget az ilyen motorok és a négykerekű terepmotorok
(quadok) illegális módon való használatának szankcionálására, azonban a gyakorlat azt
mutatja, hogy ez mégsem nyújt valós védelmet e jelenséggel szemben . Az ilyen cselekmények
száma egyre csak növekszik .

Írásbeli választ izénvlő kérdés



Vagy a kilátásba helyezett joghátrány nem jelent elég visszatartó erőt az elkövetők számára, és
akkor ezen kell változtatni, vagy az elkövetők tettenérése, illetve későbbi beazonosítására nem
állnak rendelkezésre megfelelő jogszabályi és technikai feltételek .

Megoldást jelenthet, ha a jogalkotó kötelezővé teszi az ilyen járművek regisztrációját, esetleg
forgalmi rendszám kiváltására kötelezi a quadok és a terepmotorok tulajdonosait, hasonlóan a
közúti közlekedésben részt vevő motorkerékpárok üzembentartóihoz. Ezzel elő lehetne
segíteni az illegális terepen és módon motorozók beazonosíthatóságát és későbbi
fellelhetőségét.

Hatékony megoldást jelenthet, ha a jogalkotó bevezeti az üzembentartói felelősséget . Ennek
bevezetésével ki lehet küszöbölni, hogy valaki csalárd módon mentesüljön a felelősségre
vonás alól, és mivel nem büntetőjogi szankció alkalmazásáról van szó, ez a megoldás
garanciális és alkotmányos szempontból sem lenne kifogásolható .

Az általam felvetett megoldási javaslatok természetesen a számomra jónak tűnő ötletek, a
témával foglalkozó szakemberek vélhetően más megoldásokat is találnak majd .

Tudomásom szerint a probléma kezelésére a közelmúltban tárcaközi munkacsoport alakult,
azonban működésének eredményeiről eddig még érdeklődés után sem igen hallottam .

Kérdezem tehát Miniszter úrtól, hogy :

Megfelelőnek tartja-e a most hatályos jogi szabályozást, avagy egyetért velem, hogy
annak módosítása szükséges?

•

	

Van-e valamilyen eredménye a tárcaközi munkacsoport működésének?
•

	

Tervezi-e a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium, hogy foglalkozik ezzel a
kérdéssel és megkísérel egy hatékony és alkalmazható jogi szabályrendszert
kialakítani?

•

	

Van-e esetleg már olyan konkrétum, amiről tájékoztatni tudja a T . Országgyűlést?

Várom Miniszter úr megtisztelő válaszát!

Budapest, 2007 . június 25 .

országgyűlési képviselő
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